

1. *Draws the attention* of the petitioner to the observations of the Administering Authority and of its special representative, in particular that he has obtained employment as well as compensation of 129.75 somalos a year;

2. *Expresses the hope* that the Administering Authority will do everything possible to assist the petitioner.

*548th meeting,
2 July 1954.*

1028 (XIV). Petition from the Secretary of the Somali Youth League, Branch of Skushuban (T/PET.11/416 and Add. 1 and 2)

The Trusteeship Council,

Having examined the petition from the Somali Youth League, Branch of Skushuban, concerning Somaliland under Italian administration, in consultation with Italy as the Administering Authority concerned (T/PET.11/416 and Add.1 and 2, T/OBS.11/33, T/L.469),

Draws the attention of the petitioner to the observations of the Administering Authority and of its special representative, in particular that appeals concerning entries in the electoral register may be addressed to the regional judges, against whose decisions appeals may be lodged with the Judge of Somaliland.

*548th meeting,
2 July 1954.*

1029 (XIV). Petition from the Somali Youth League, Branch of Candala (T/PET.11/417)

The Trusteeship Council,

Having examined the petition from the Somali Youth League, Branch of Candala, concerning Somaliland under Italian administration, in consultation with Italy as the Administering Authority concerned (T/PET.11/417, T/OBS.11/33, T/L.469),

Draws the attention of the petitioner to the observations of the Administering Authority and of its special representative, in particular that appeals concerning entries in the electoral register may be addressed to the regional judges, against whose decisions an appeal may be lodged with the Judge of Somaliland.

*548th meeting,
2 July 1954.*

1030 (XIV). Petition from the Somali Youth League, Branch of Eil (T/PET.11/418 and Add. 1)

The Trusteeship Council,

Having examined the petition from the Somali Youth League, Branch of Eil, concerning Somaliland under Italian Administration, in consultation with Italy as the Administering Authority concerned (T/PET.11/418 and Add.1, T/OBS.11/33, T/L.469),

1. *Attire l'attention* du pétitionnaire sur les observations de l'Autorité administrante et de son représentant spécial, d'où il ressort notamment qu'il a obtenu un emploi et qu'il reçoit une indemnité de 129,75 somalos par an;

2. *Exprime l'espoir* que l'Autorité administrante fera tout son possible pour venir en aide au pétitionnaire.

*548ème séance,
le 2 juillet 1954.*

1028 (XIV). Pétition du Secrétaire de la Ligue de la jeunesse somalie, section de Skushuban (T/PET.11/416 et Add. 1 et 2)

Le Conseil de tutelle,

Ayant examiné la pétition de la Ligue de la jeunesse somalie, section de Skushuban, concernant la Somalie sous administration italienne, en consultation avec l'Italie. Autorité chargée de l'administration du territoire en question (T/PÉT.11/416 et Add.1 et 2, T/OBS.11/33, T/L.469),

Attire l'attention du pétitionnaire sur les observations de l'Autorité administrante et de son représentant spécial, d'où il ressort notamment que les plaintes relatives aux inscriptions sur les registres électoraux peuvent être soumises aux juges régionaux, contre les jugements desquels il peut être interjeté appel devant le Juge de la Somalie.

*548ème séance,
le 2 juillet 1954.*

1029 (XIV). Pétition de la Ligue de la jeunesse somalie, section de Candala (T/PET.11/417)

Le Conseil de tutelle,

Ayant examiné la pétition de la Ligue de la jeunesse somalie, section de Candala, concernant la Somalie sous administration italienne, en consultation avec l'Italie, Autorité chargée de l'administration du territoire en question (T/PÉT.11/417, T/OBS.11/33, T/L.469),

Attire l'attention du pétitionnaire sur les observations de l'Autorité administrante et de son représentant spécial, d'où il ressort notamment que les plaintes relatives aux inscriptions sur les registres électoraux peuvent être soumises aux juges régionaux, contre les jugements desquels il peut être interjeté appel devant le Juge de la Somalie.

*548ème séance,
le 2 juillet 1954.*

1030 (XIV). Pétition de la Ligue de la jeunesse somalie, section d'Eil (T/PET.11/418 et Add. 1)

Le Conseil de tutelle,

Ayant examiné la pétition de la Ligue de la jeunesse somalie, section d'Eil, concernant la Somalie sous administration italienne, en consultation avec l'Italie, Autorité chargée de l'administration du territoire en question (T/PET.11/418 et Add. 1, T/OBS.11/33, T/L.469),

1. *Draws the attention* of the petitioners to the observations of the Administering Authority and of its special representative, in particular that appeals concerning entries in the electoral register may be addressed to the regional judges, against whose decisions appeals may be lodged with the Judge of Somaliland;

2. *Notes* that both the petition and its addendum bear dates prior to the holding of the elections, and that the petitioners therefore had ample opportunity before the elections were held to correct any errors in, or omissions from, the electoral register that might have occurred;

3. *Notes* further that the petitioners won five out of the six seats allotted to the municipality of Eil.

548th meeting,
2 July 1954.

1031 (XIV). Petition from the Vice-President of the Somali Youth League (T/PET.11/423)

The Trusteeship Council,

Having examined the petition from the Vice-President of the Somali Youth League concerning Somaliland under Italian administration, in consultation with Italy as the Administering Authority concerned (T/PET.11/423, T/OBS.11/32, T/L.469),

Recalling that the Trust Territory is to become independent in 1960, and

Noting that the occasion of the recent municipal elections was the first upon which elections on a modern democratic basis have been held in the Territory,

1. *Notes* that seventy-five per cent of the registered electorate voted;

2. *Notes further* that the petitioner's party, the Somali Youth League, won the largest number of seats in the elections;

3. *Draws the attention* of the Administering Authority to the complaints contained in the petition that there were errors in and omissions from the electoral registers, and that officials of the Administration abused their positions to influence the results of the elections;

4. *Notes*, however, the observations of the Administering Authority, and the statement of its special representative, in regard to these complaints, in particular that any persons aggrieved by the conduct of the elections are at liberty to lodge their complaints in the courts of first instance; but, nevertheless,

5. *Recommends* to the Administering Authority that it give adequate publicity to the existence of the judicial recourse that is open to persons aggrieved by the conduct of the elections, that it take steps to restore any confidence lost by the petitioners; and *expresses the hope* that when future elections are held, grounds for such complaints will be removed as far as possible;

6. *Notes* the petitioner's complaint that not the entire settled population took part in the elections; and, in this connexion,

1. *Attire l'attention* des pétitionnaires sur les observations de l'Autorité administrante et de son représentant spécial, d'où il ressort notamment que les plaintes relatives aux inscriptions sur les registres électoraux peuvent être soumises aux juges régionaux, contre les jugements desquels il peut être interjeté appel devant le Juge de la Somalie;

2. *Constate* que la pétition et la pièce qui la complète sont l'une et l'autre datées d'avant les élections, et que les pétitionnaires ont donc eu tout le temps de rectifier, avant ces élections, les erreurs ou les omissions qui auraient pu se glisser dans le registre électoral;

3. *Constate* en outre que la Ligue de la jeunesse somalie a remporté cinq des six sièges attribués à la municipalité d'Eil.

548ème séance,
le 2 juillet 1954.

1031 (XIV). Pétition du Vice-Président de la Ligue de la jeunesse somalie (T/PET.11/423)

Le Conseil de tutelle,

Ayant examiné la pétition du Vice-Président de la Ligue de la jeunesse somalie concernant la Somalie sous administration italienne, en consultation avec l'Italie, Autorité chargée de l'administration du territoire en question (T/PET.11/423, T/OBS.11/32, T/L.469),

Rappelant que le Territoire sous tutelle doit devenir indépendant en 1960,

Notant que les récentes élections municipales ont été les premières élections organisées de façon démocratique et moderne dans le territoire,

1. *Constate* que 75 pour 100 des électeurs inscrits ont voté;

2. *Constate* en outre que le parti du pétitionnaire, la Ligue de la jeunesse somalie, a remporté une majorité de sièges dans les élections;

3. *Attire l'attention* de l'Autorité administrante sur le fait que le pétitionnaire se plaint d'erreurs et d'omissions dans l'établissement des registres électoraux et qu'il signale que des fonctionnaires de l'administration ont abusé de leurs pouvoirs pour influencer les résultats des élections;

4. *Prend acte* toutefois des observations de l'Autorité administrante et de la déclaration du représentant spécial touchant ces plaintes, et en particulier du fait que les personnes qui auraient à se plaindre de la conduite des élections sont libres de s'adresser aux tribunaux de première instance; mais, néanmoins,

5. *Recommande* à l'Autorité administrante d'informer la population qu'elle peut s'adresser aux tribunaux lorsqu'elle désire se plaindre de la conduite des élections, de prendre des mesures en vue de rendre aux pétitionnaires la confiance qu'ils auraient pu perdre; et *exprime l'espoir* que lors des futures élections, l'Autorité administrante évitera autant que possible tout ce qui pourrait donner lieu à de nouvelles plaintes de ce genre;

6. *Prend acte* de la plainte du pétitionnaire aux termes de laquelle toute la population sédentaire n'a pas pris part aux élections; et, à cet égard,